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ZGODOVINSKI
DOGODEK

CARLOS CÉSAR BIZAI

Petek, 27. novembra bo ostal oznaËen kot ,,zgodovinski dan” za
provinco Entre Rios in zlasti za slovensko skupnost, saj so ta dan
diplomirali prvi uËenci teËaja ,,Slovenski jezik, zgodovina in slovenska
kultura”.

ZGODOVINA
Prav v Entre Riosu so se od leta 1897 zaËeli naseljevati prvi

slovenski priseljenci v Argentino. V tistih Ëasih je argentinska vlada
imela odloËbo, po kateri novi priseljenci niso smeli govoriti z otroki v
materinem jeziku. Morali so se paË nauËiti πpanskega jezika pri pouku
v πolah. Po tej odloËbi so tudi Slovenci usklajevali svoje æivljenje.

A treba je poudariti, da je prav jezik eden izmed temeljev
slovenske biti in da je s to prepovedjo vlada oklestila eno izmed
najvaænejπih vrednot narodne identitete. Poleg tega so Slovenci tedaj
imeli dræavljanstvo, ki ni imelo niË opraviti z njihovim poreklom, saj
so vsi pripotovali z avstrijskim potnim listom, ker je slovensko
ozemlje v tistih letih spadalo pod avstroogrsko monarhijo.

Prav tako je treba opozoriti, da je bilo leta 1880 zabeleæenih v naπi
provinci 23 razliËnih jezikov, vkljuËno z njihovimi nareËji, kar je
predstavljalo ogromno teæavo na poti nacionalne integracije, ki so jo
Slovenci sprejeli brez odlaπanja, vendar z boleËino v duπi, a
prepriËani, da bodo nekega dne njihovi potomci lahko ponovno
pridobili slovensko besedo.

Nato so, med leti 1926-1936, priπle nove skupine slovenskih
naseljencev in Ëeprav ni veË veljala prejπnja prepoved, se je uporaba
starega jezika z leti izgubila.

NOVEJ©I UKREPI
Po 130 letih prvega in 83 letih drugega vala se je, po tihem delu

Slovenskega druπtva ,,Triglav” iz Entre Riosa, izvedla jezikovna akcija.
Na univerzo v Ljubljani, ki je glavno mesto Slovenije, je odπel
πtipendist na izpopolnjevanje slovenskega jezika. Ta πtipendist je
potem zaËel s pouËevanjem na teËajih v Paraná in Cerrito v letu 2004.
Z velikim naporom je lahko usposobil vrsto ljudi, ne samo v
slovenskem jeziku temveË tudi v zgodovini in kulturi slovenskega
naroda, ki je postal samostojen in neodvisen 25. junija 1991.

Nedavno je na vaænem sreËanju v Sloveniji minister za Slovence
po svetu, dr. Boπtjan Æekπ, poudaril delo potomcev iz Paraná, ki so
se po izgubi jezika neutrudno prizadevali za ponovno njegovo
pridobitev.

DANES
Dandanes peπËica ljudi, v razponu od 15 do 70 let (nekateri brez

nikakrπnega predhodnega znanja jezika, drugi pa le z nekaterimi
besedami, ki se jih πe spominjajo od svojih starπev), prejema
priznanje, da spadajo v prvo skupino, ki je ponovno pridobila
slovensko besedo v provinci Entre Rios.

VeËina diplomantov te prve skupine je slovenskega porekla, drugi
pa so se vkljuËili iz radovednosti. Skupaj pa so sestavili enotno
skupino, ki so jo njihovi mentorji znali organizirati, povezani z
obËudovanja vredno pogonsko silo.

Republika Slovenija, a πe bolj stari priseljenci, ki so nekoË morali
iskati novo zemljo, ki jih je sprejela za svoje, in so z boleËino v duπi
zamolËali svoj tisoËletni jezik svojim otrokom, bodo zelo veseli in
ponosni na tiste otroke in vnuke, ki so prispevali, da se slovenska
zgodovina, kultura in jezik niso dokonËno izgubili.

(Avtor je Ëastni konzul Republike Slovenije v Entre Rios)

Predsednik republike Danilo
Türk bo z zlatim redom za zaslu-
ge odlikoval akademika Joæeta
Trontlja in misijonarja Pedra
Opeko.

Predsednik bo Trontlja odli-
koval za æivljenjsko delo na
podroËju etike in za uveljavljanje
mednarodnega strokovnega ugle-
da slovenskega zdravstva. Misijo-
nar Opeka pa si je zlati red za
zasluge prisluæil za izjemen pris-
pevek na podroËju humanitarne-

Novi ljubljanski nadπkof
Anton Stres je v imenu Slo-
venske πkofovske konference
(S©K), ki je zasedala na red-
nem sreËanju v Mariboru,
pozdravil dejstvo, da je v
veljavo stopila Lizbonska po-
godba kot temeljni pravni
dokument EU. Kot je dejal, je
s tem povezovanje in sodelo-
vanje v Evropi doseglo novo,
kakovostno viπjo stopnjo.

,,Spoπtovanje Ëloveπkega
dostojanstva, gospodarstvo v

sluæbi Ëloveka, mir, sodelovanje, prijateljsko sosedst-
vo in solidarnost v Evropi so tiste vrednote, ki jih v
zvezi s tem πe posebej pozdravljamo in jih hoËemo
πe pospeπevati,” je dejal Stres in dodal, da se
Katoliπka cerkev πe posebej veseli dejstva, da z
danaπnjim dnem cerkve postajajo tudi uradne
dialoπke partnerice Evropske unije.

Sicer pa so v okviru zasedanja S©K v Maribor
prispeli tudi predstavniki πkofovskih konferenc sosed-
njih dræav, med katerimi je Stres posebej izpostavil
predstavnika hrvaπke πkofovske konference, varaæ-
dinskega πkofa Josipa Mrzljaka.

Po poroËilih Slovenske tiskovne agencije (STA) so
v ponedeljek 7. t. m. nadaljevali z deli. A preden
bodo delavci Rudnika Trbovlje-Hrastnik zaËeli z
izkopavanjem, bodo morali urediti zraËenje ter na-
peljati elektriko in vodo.

Glede vladnega programa za ureditev vojnega
grobiπËa Huda Jama je vodja sektorja za vojna
grobiπËa na ministrstvu za delo, druæino in socialne
zadeve Marko ©trovs pojasnil, da gre pri tem pro-
gramu samo za odloËitev, ali se uredi grobiπËe
znotraj jamskih prostorov ali pa bo potreben prekop.

Po njegovem mnenju bo grobiπËe urejeno v
rudniku, saj ta ni veË v uporabi, ampak opuπËen, in
tudi prostora v njem je precej. ,,Tisti prostori, kjer so
bili izvrπeni poboji, so precej obπirni, tudi precej je
zasutega, tako da je teæko sploh najti vse, ki so tam,”
je πe povedal vodja sektorja za vojna grobiπËa.

Vlada je sicer konec novembra, v okviru preraz-
poreditve pravice porabe, za izvedbo programa del
za preureditev jamskih prostorov v opuπËenem pre-
mogovniku Barbara rov v trajno grobiπËe ærtev vojne
in revolucionarnega nasilja prerazporedila 145.273
evrov na proraËunski postavki Javni zavodi na
podroËju kulturne dediπËine. Sredstva so namenjena

Minister za Slovence v za-
mejstvu in po svetu Boπtjan Æekπ
je opravil dvodnevni obisk v
NemËiji.

Dr. Æekπ, ki se je v Krefeldu
udeleæil proslave ob 30. obletnici
slovenskega kulturnega in πportne-
ga druπtva Zvon, je ocenil, da je
ohranjanje slovenstva v NemËiji
dobro, veË pozornosti pa bi v
prihodnje morali posvetiti slovens-
kim podjetnikom.

Proslava ob 30. obletnici
druπtva Zvon, ki deluje v Krefeldu
blizu Düsseldorfa, je sovpadala z
20. obletnico podjetja Doberπek
inæeniring, ki je po besedah Æekπa
eno redkih zelo uspeπnih sloven-
skih podjetij v tujini, podpira pa
tudi dejavnost slovenskega
druπtva.

V NemËiji, preteæno na jugu
dræave in v Porurju, sicer æivi æe
druga generacija pripadnikov slo-
venske manjπine, njihova druπtva
pa so ,,vedno bolj aktivna”, je πe

Zlati red Petru Opeki
ga dela, socialne in teoloπke misli
in skrbi za soËloveka, piπe na
spletni strani urada. Opeka je
dobil vrsto odlikovanj kot n.pr.
Francosko legijo Ëasti, vatikansko
odlikovanje, odlikovanje sloven-
ske Cerkve in druge

Odlikovanje Opeke je predla-
gal senat Teoloπke fakultete, po-
buda za odlikovanje Trontlja pa
je priπla iz Zdravniπke zbornice
Slovenije. Podelitev je to sredo,
9. decembra.

Dobrodoπlica Lizbonski pogodbi
Spregovorila sta namreË tudi o nedavnih izjavah

obeh komisij za praviËnost in mir v zvezi z aktualni-
mi dogajanji okoli doloËanja meje med dræavama.

Stres je dejal, da sta se obe strani tokrat strinjali,
da gre v obeh primerih za komisiji za praviËnost in
mir, ne pa za πkofovski konferenci. ,,Komisija je
namreË zgolj eno od delovnih teles pri πkofovskih
konferencah cerkva v obeh dræavah, zato njene
izjave ne moremo v celoti pripisati celotni πkofovski
konferenci,” je dejal Stres in dodal, da med obema
deloma Katoliπke cerkve zaradi trenutnih teæav ni
nobenih medsebojnih nesoglasij. Po njegovih bese-
dah je namreË njihova temeljna naloga, da ravno v
teh Ëasih krepijo in ohranjajo dobrososedske vezi, ki
so med obema narodoma vedno obstajale in so
morda trenutno na majhni preizkuπnji, a bodo zago-
tovo obstajale πe naprej.

V zvezi z odprtimi vpraπanji med Cerkvijo in
dræavo v Sloveniji je Stres dejal, da gre za stalnico ter
da se veliko stvari ureja poËasi, vendar pa se urejajo.

Kot je dejal, ,,smo namreË Ëlani EU in zgledi
sosednjih deæel nujno vplivajo tudi na to, da pri naπ
preraπËamo nekatere navade iz preteklosti”. Sicer pa je
te stvari po Stresovih besedah trebna preverjati bolj na
terenu, kjer je obËutek, da je sodelovanje med æupni-
jami in πolami ali lokalnimi skupnostmi zelo dobro.

V Hudi Jami nadaljujejo z deli
ministrstvu za kulturo. To bo z ustrezno odloËbo
naloæilo Muzeju novejπe zgodovine Slovenije, da
izvede vse potrebne postopke in aktivnosti za uredi-
tev grobiπËa Huda Jama.

Kot je znano, je treba po odredbi preiskovalnega
sodnika v Celju nadaljevati dela pri izkopu iz
drugega jaπka v rudniku v Hudi Jami, kjer so marca
letos naπli veË sto mumificiranih posmrtnih ostankov
ærtev povojnih pobojev. Vendar se je pred nadalje-
vanjem del zapletlo, saj je rudarska inπpektorica
ugotovila, da so dela v jami æe tako obseæna, da je
treba pripraviti poseben projekt. Tega je izvajalec del
Rudnik Trbovlje-Hrastnik izdelal in ga konec septem-
bra dal v revizijo.

Kdo so ærtve, zakopane v rovu Barbara, ni znano,
po nekaterih navedbah pa naj bi bili med njimi
slovenski domobranci in hrvaπki ustaπi. Preiskovalci
doslej na truplih niso odkrili strelnih ran, zato
domnevajo, da so ti ljudje umrli zaradi zastrupitve s
plinom. Doslej so iz rova iznesli 726 trupel, po
ocenah zgodovinarja in vodje evidentiranja prikritih
grobiπË Mitje Ferenca pa naj bi bilo v prvem jaπku πe
okoli 2500 trupel. Trupla naj bi bila tudi v drugem in
tretjem jaπku.

Minister Æekπ v NemËiji

pojasnil Æekπ.
V NemËiji se je marca letos

mudila tudi delegacija komisije
dræavnega zbora za odnose s Slo-
venci v zamejstvu in po svetu, ki
se je s sogovorniki na ministrstvih
in v parlamentu pogovarjala o
tem, kako ima NemËija urejeno
svojo politiko do manjπin in
Nemcev po svetu, izmenjali pa so

tudi izkuπnje.
V NemËiji æivi pribliæno

40.000 Slovencev. VeËina jih æivi
na jugu dræave - v zveznih deæe-
lah Bavarska in Baden-Wuerttem-
berg, slaba polovica pa na juris-
dikcijskem obmoËju 14 zveznih
deæel, najveË predvsem v Sever-
nem Porenju, v Frankfurtu in Ber-
linu, nekaj v okolici Hannovra in
Hamburga, sicer pa so razseljeni
po vsej NemËiji.

Delovanje organiziranih oblik
druæenja Slovencev (deluje veË
deset kulturno-πportnih druπtev in
katoliπkih misij ter nekaj samostoj-
nih pevskih skupin; veËina je v
zadnjem letu obeleæila trideset,
dvajset ali vsaj deset let obstoja) se
kaæe v πtevilnih aktivnostih na
podroËju kulture in πporta, razliË-
nih multikulturnih druæabnih prire-
ditvah, prizadevanjih za πiritev
poznavanja Slovenije in predvsem
v negovanju kulturno-folklornega
in pevskega izroËila.

Sv. Slovenija (62) Nº 49 09/12/2009, 14:391



Stran 2 10. decembra 2009 • SVOBODNA SLOVENIJA

IZ ÆIVLJENJA V ARGENTINI
TONE MIZERIT

Teæko priËakovana za-
menjava v sestavi parlamen-
ta je vendar priπla in konËno
pokazala nekoliko drugaËno
sliko argentinske politike.
Pripravljalno zasedanje v
novi sestavi je bilo zelo
pouËno - za vlado in za
opozicijo.

Beseda, velja? V πestih
letih kirchnerizma je vlada
doslej doæivela dva velika
poraza: ob vpraπanju
kmeËkih davkov na izvoz,
ko je podpredsednik Cobos
v senatu nagnil tehtnico na
stran kmetov, in pa
letoπnjega 28 junija, ko je
na parlamentarnih volitvah
vlada izgubila veËino v
obeh kongresnih zbornicah.
Posledica tega volilnega re-
zultata je priπla do izraza
pretekli Ëetrtek, 3. decem-
bra, ko je bilo predvideno,
da poslanska zbornica v
novi sestavi voli svoje vodst-
vo in doloËi novo sestavo
posameznih komisij. Ra-
zumljivo je, da je vlada ho-
tela, naj vse ostane kot je
bilo. To pomeni predvsem,
da naj bi sestava komisij
ostala v istem sorazmerju, v
katerem je imel kirchneri-
zem vodstvo in veËino.
Opozicija pa je pokazala,
da ne misli kar tako prepus-
titi iniciative stranki, ki je na
volitvah prejela komaj tretji-
no glasov. Vendar nihËe ni
hotel ,,podreti mostov” in so
tako priπli do sporazuma, po
katerem vladna stran ohran-
ja predsedstvo zbornice in
πtirih komisij, ostale komisi-
je pa vodi opozicija, ki pa
ima v vseh veËino. Dana je
bila beseda. A vpraπanje je
πe vedno bilo, Ëe se bo
Kirchner tega dræal. Kajti,
od kmeËkega upora pa do
sedaj je zvodenel in izniËil
πe vse vladne obljube.

Upor na farmi. Tako se
je dogodilo tudi sedaj. Ko bi
se morala zbornica sestati,
je Kirchner odloËno zavrnil
sporazum in dal ukaz, naj
se njegova poslanska skupi-
na sploh ne prikaæe v dvora-
ni. Upal je, da opozicija ne
bo mogla doseËi quoruma,
za katerega je potrebno 129
poslancev. Vendar so jih
zdruæene ostale stranke
postavile na sedeæe kar 150.
A kdo bo zaËel zasedanje,
ko se kirchneristiËni
predsednik zbornice tudi ni
prikazal? Po trenutni zmedi
je na vodilno mesto sedla
poslanka Graciela Camaño
(njen moæ je polemiËni sin-
dikalist in politik Luis Barri-
onuevo - ona pa je pred
kratkim, s πestimi kolegi,
zapustila kirchneristiËne vr-
ste) in kot predsednica
Ustavne komisije otvorila
zasedanje in predala vodst-
vo najstarejπemu poslancu,
oziroma poslanki Lidiji Sat-
ragno, znani pod imenom
,,Pinky” izza Ëasa njene te-
levizijske kariere. Da zase-
danje tako ni veljavno, da ni
po predpisih, da … Vse za-
man. Kirchner je moral priz-
nati, da je zbor suveren in
sprejeti, da Ëe se ne bodo
njegovi poslanci pojavili, bo
vse ostalo v rokah opozicije.
KonËno je sprejel poraz in

opozicija je veËinsko
uveljavila prej sklenjeni
dogovor.

Obrazi in obzorja. Lah-
ko reËemo, da je bilo prviË
v dobi kirchnerizma, da je
opozicija nastopila zrelo in
sloæno. Ni bilo lahko. Eni in
drugi so zapadali skraj-
nostim in ni manjkalo takih,
ki so hoteli ,,popoln poraz”
vlade. Felipe Solá na desni
in Elisa Carrió na levi sta
imela mnogo dela, da sta
konËno dosegla skoraj ne-
verjetno soglasje. Koliko
Ëasa bo to trajalo? Bo
zadræanje (in glasovanje)
posameznih poslancev v
komisijah in na plenarnih
zasedanjih ostalo nespre-
menjeno. Nikakor ne. Po
eni strani je treba upoπtevati
πiroko ideoloπko pahljaËo
opozicije, kjer so to pot sku-
paj nastopili skrajna uporna
peronistiËna desnica, z le-
viËarji Projekta Sur, ki ga
vodi Pino Solanas. Ko bo πlo
za doloËene socialne ali
gospodarske zadeve med
njimi ne bo najti skupne
toËke. Po drugi strani pa so
opazovalci æe zaznali pritisk
Kirchnerja na guvernerje. In
ko bo voda finanËnih dol-
gov tekla v grlo, bo marsika-
teri izmed njih poklical svo-
je poslance in jim naroËil,
po katerem vetru naj obrne-
jo plaπË, oziroma glasove. A
dejstvo Ëetrtkovega poraza
je tako jasno, da se vlada ne
bo mogla veË sprenevedati,
kot da junijskih volitev ni
bilo.

Vse za prozornost. V
vrstah opozicije pa je πe en
skupni imenovalec. Vse
stranke, od upornih pero-
nistov, radikalov, Dræavl-
janske povezave Carrió) do
resne levice (Solanas) zahte-
vajo, da bi se v javno æivl-
jenje vrnila tista prozornost,
ki si jo ves narod æeli.
Pripravljena je æe sestava
posebne komisije, ki naj bi
nadzorovala delo vlade, kar
zadeva uporabe javnih
sredstev. Na podlagi poseb-
nih zakonov je v teh πestih
letih vlada priπla v stanje, ko
upravlja z denarjem po mili
volji. Posebne πtudije so
ugotovile, da ima komaj
20% javnih del in socialnih
izdatkov, ki poberejo veËino
teh posebnih sredstev,
kakπno nadzorstvo; ostali
80% pa je popolnoma brez
kontrole. NaËrtov seveda ne
manjka tudi na ostalih
podroËjih: sprememba v
dræavnem zavodu za statisti-
ke (INDEC), ki med drugim
meri inflacijo; Svet Magist-
rature, ki ureja imenovanja
v sodstvu; izredne oblasti
vlade (Superpoderes) in πe
marsikaj bo tema debate in
nove ureditve. Ali to sploh
lahko uspe? Zelo teæko, ne
le zaradi vpraπanja glasov
posameznih poslancev,
marveË tudi zaradi dejstva,
ki ga je æe napovedal minis-
ter Fernández: Ëe vladi kak
zakon ne bo vπeË, bo
predsednica vloæila svoj
veto. Za odpravo tega pa je
potrebna dvotretjinska veËi-
na. Æe vemo, kam pes taco
moli.

Gotovo je prvi datum, ki si ga πtevilni
otroci zapomnijo, 6. december, god sv.
Miklavæa, kakor tudi pravimo sv. Nikolaju
(kar v prevodu pomeni zmaga ljudstva).
Nikolaj je bil zgodovinska osebnost, ki je
v 4. stoletju kot πkof æivel v mestu Mira v
Mali Aziji (gre za danaπnje mesto Demre
v TurËiji). Svetnik na predveËer svojega
godu hodi, kakor otroci v nedolæni pre-
prostosti verjamejo, — s spremstvom, ang-
eli in parklji, od hiπe do hiπe in prinaπa
otrokom darila, porednim pa πibe. Pone-
kod njegov god praznujejo kot dan
krπËanske dobrodelnosti: z materialnimi
darovi se spomnijo zapuπËenih, revnih in
osamljenih otrok. Ob tej priloænosti lahko tudi v naπih
druæinah otrokom odpiramo srca za potrebe ljudi, ki æivijo
v materialnem ali kakπnem drugem pomanjkanju.

Na kakπen naËin je svetnik postal prijatelj otroπkih src?
O njegovem æivljenju ni znanih veliko podatkov, veË o
njem povedo legende. Zgodovinsko dejstvo je, da je bil
Nikolaj πkof v Miri, kjer je v visoki starosti umrl okoli leta
350, po tem ko se je z drugimi πkofi udeleæil koncila v
Niceji leta 325. Rodil se je dolgo poroËenima starπema, ki
sta upanje na potomstvo æe izgubila. Bila sta dobra in
usmiljena Ëloveka, odprta za reveæe in v tem ju je
posnemal tudi njun sin. Zapustila sta mu obilno premoæen-
je, ki ga je razdelil med reveæe, sam pa je postal redovnik.
Ko je v Miri umrl πkof, so se verniki po goreËi molitvi
odloËili, da bo tisti duhovnik, ki bo naslednje jutro prvi
stopil v cerkev, njihov πkof in to je bil Nikolaj. Vernikom
je hotel biti zgled predvsem v dobrodelnosti in radodarnos-
ti. Ko je nastopil πkofovsko sluæbo, so kristjane v rimski
dræavi πe preganjali in tudi sam je bil zaradi krπËanske vere
v jeËi. Kmalu po smrti so ga zaËeli Ëastiti kot svetnika.
Zaradi dobrote je postal priproπnjik v razliËnih æivljenjskih

Na knjiænem sejmu v Ljubljani
so govorili o promociji otroπke in
mladinske literature. Tudi letoπnji
knjiæni sejem namreË kaæe, da je
literature za otroke in mladino
,,malo morje”, toda ali je res vsa
kvalitetna? Seveda ne, je odgovori-
la lastnica zaloæbe Miπ Irena Miπ
Svoljπak. Meni, da je odgovornost
zaloæb, ki izdajajo otroπko in mla-
dinsko literaturo, izjemna, saj bodo πele iz dobrih malih
postali dobri veliki bralci.

Druπtvo slovenskih pisateljev se na svoj naËin trudi, da
preko razliËnih akcij promovira res kvalitetno literaturo,
toda treba je storiti πe veË. Pomembno vlogo igrajo tudi
mentorji branja, kot je Tilka Jamnik. Ta zanika veËkrat
ponovljen podatek, da mladi ne berejo.

Berejo drugaËno literaturo kot nekoË, saj se pozna

V Dolenjskem muzeju
so, 16. oktobra odprli
etnoloπko razstavo O Ëebe-

larstvu na Gorenjskem in
Dolenjskem - Iz zbirk
»ebelarskega muzeja v Ra-
dovljici in Dolenjskega mu-
zeja Novo mesto.

Pripravili sta jo kusto-
sinji radovljiπkega in
novomeπkega muzeja, Ida
Gnilπak ter Ivica Kriæ, odprl
jo bo predsednik »ebelar-
ske zveze Slovenije Boπtjan
NoË.

Kot je zapisala Gnil-
πkova, so se Ëebelarji na
Gorenjskem zaËeli zgodaj

NA©I PRAZNIKI

,,Pridi sveti Nikolaj …”
stiskah. Po legendi je za tri dekleta, ki so
bila obuboæana in bi lahko zabredla v
sramoto, priskrbel primerno doto, zaradi
Ëesar so se lahko poπteno poroËila.

Sv. Nikolaj je eden najbolj ËaπËenih
svetnikov Vzhodne Cerkve, kjer ga po-
nekod Ëastijo celo bolj kot Marijo. V
carski Rusiji so ga Ëastili celo z dvema
praznikoma: 6. decembra, ko je dan
spomina na njegovo smrt, in 9. maja, ko
je dan spomina na prenos njegovih
posmrtnih ostankov. Leta 1086 so nam-
reË pomorπËaki iz italijanskega mesta
Bari v Miri ukradli njegove zelo ËaπËene
relikvije in jih prenesli v mesto, kjer

poËivajo πe danes. Italijani mu pravijo san Nicola di Bari
(sv. Nikolaj iz Barija).

Kot zavetnika ga Ëastijo mornarji, brodarji in splavarji.
Prve cerkve, ki so mu bile posveËene, so postavljali ob
vodah. Ljubljanska stolnica sv. Nikolaja je bila prvotno
cerkev ljubljanskih ribiËev in Ëolnarjev. V Cerkvi na
Slovenskem mu je posveËenih kar okrog 200 cerkva, med
njimi sta poleg ljubljanske, tudi murskosoboπka in
novomeπka stolnica. Svetnika uprizarjajo v prizorih, ki so
poznani iz legend.

Miklavæevanje kot prihod sv. Miklavæa s spremstvom na
predveËer svetnikovega godu se je skoraj v vseh slovenskih
pokrajinah utrdilo v zadnjem stoletju. V Sloveniji se je
kmalu po drugi svetovni vojni zaradi druæbenopolitiËnega
sistema moralo umakniti iz javnega æivljenja in na njegovo
mesto so poskuπali postavili dedka mraza iz Rusije. V Ëasu
po osamosvojitvi se je miklavæevanje obnovilo.

Med nami v Argentini pa se je zvesto nadaljevalo æe od
samega zaËetka delovanja skupnosti, in je priljubljeno πe
danes, ko je praznovanje povezano z zakljuËkom delovan-
ja πolskih teËajev.

O mladinski literaturi in branju
vpliv novih medijev, toda s tem ni
niË narobe. Mladim je zgolj treba
pribliæati kvalitetno zgodbo, ki jim
je doæivljajsko blizu, ter jih bodriti
pri branju, ki ni vezano zgolj na Ëas
formalnega izobraæevanja.

Kako mlade bolj sistemsko vz-
podbuditi h kvalitetnemu branju?
Nekaj so seznami priporoËene li-
terature, veliko pa k temu lahko

pripomorejo tudi prireditve, kot je knjiæni sejem. Toda po
mnenju Miπeve bi morali biti mladi obiskovalci konkretne-
je vpeti v vsebinske sklope, ne pa da se nekoliko brezglavo
podijo po sejmu.

Ob tem se pa nam poraja teæko vpraπanje, kako doseËi,
da bi naπi otroci slovenskih πol v Argentini radi segli po
knjigah, saj je ravno branje tisto, ki odpira vrata kakovostne-
mu jeziku. Vpraπanje je odprto in treba se bo z njim sooËiti.

Razstava o Ëebelarstvu
organizirati, πe pred ustano-
vitvijo osrednjega Ëebe-
larskega druπtva pa je bilo

1883 v Lescah usta-
novljeno »ebelarsko
in sadjerejsko druπtvo
za Kranjsko, ki je leta
1884 πtelo Ëez 300
Ëlanov.

Po njenih besedah
so gorenjski Ëebelarji v
drugem letu delovanja
omenjenega druπtva
pripravili odmevno
razstavo in jo zakljuËi-

li s slovesnim odkritjem spo-
minske ploπËe Antonu Janπi,
,,najslavnejπemu kranjske-
mu Ëebelarju”, ki je æivel
med letoma 1734 in 1773, z
dekretom cesarice Marije
Terezije pa je bil kot uËitelj
Ëebelarstva nastavljen na
Ëebelarski πoli na Dunaju.

Med znanimi gorenjski-
mi Ëebelarji sta bila po be-
sedah Gnilπkove πe Mihael
AmbroæiË (1846-1904) in
Jan Strgar (1881-1955), do-
lenjsko Ëebelarstvo pa so

posebej zaznamovali Peter
Pavel Glavar, ki si je v
drugi polovici 18. stoletja z
izobraæevanjem in podpo-
rami prizadeval za dvig Ëe-
belarstva, Fran Levstik, ki je
spisal spis BuËelstvo in Emil
Rothschütz, ki je z bogatim
znanjem, trgovanjem in
spisi okrepil poznavanje in
ugled kranjske
Ëebele.

Prve Ëebelar-
ske podruænice
so na Dolenjs-
kem ustanovili
po letu 1900,
tamkajπnji Ëebe-
larji pa so πe v
prvih desetletjih
20. stoletja, ko
so se drugod æe
uveljavljali panji s premiË-
nim satjem, uporabljali
panje kranjiËe, ugotavlja
Gnilπkova.

V primerjavi z Gorenj-
sko je imela Dolenjska,
predvsem zaradi morjenja
Ëebel v jeseni, komaj dese-

tino toliko Ëebel, tako
Gnilπkova, kar je bila po
mnenju Petra Pavla Glavar-
ja ena izmed zaprek za raz-
voj tamkajπnjega Ëebelarst-
va. Kot je sodil, bi bil eden
med ukrepi za odpravo ta-
kega stanja ustanovitev Ëe-
belarskih πol, kjer bi Glavar
sam pouËeval.

Njegova πola je nefor-
malno zaæivela leta 1781
na Lanπpreæu pri Mirni, z
njo pa je prvo Ëebelarsko
πolo v slovenskem jeziku
dobila Dolenjska, je πe za-
pisala Gnilπkova. Razstava
bo na ogled do 23. maja.
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SLOVENCI V ARGENTINI

Na prvo adventno nedeljo smo sanhuπËani praznovali
novo obletnico Naπega doma. Slavnost se je priËela ob 8.
uri v stolni cerkvi, kjer imamo æe 60 let slovensko
nedeljsko sveto maπo. Ko smo prihajali v cerkev je sivo
oblaËno nebo grozilo z deæjem. Tisti, ki so nekaj minut
zamudili, so morali æe odpreti deænike.

MA©NA DARITEV
Med daritvijo je lilo, se bliskalo in grmelo, da smo se

tudi Bogu zahvalili, da smo bili pod streho. Pri maπi je bilo

veliko πtevilo rojakov v narodnih noπah, ki so spremljali
slovensko in argentinsko zastavo. Tudi je bila dolga vrsta
ministrantov, ki so skozi glavni prehod priπli pred oltar. Za
tako veliko obletnico je posebno maπeval πkof Baldomero
Carlos Martini ob somaπevanju naπega duπnega pastirja
patra Alojzija Kukovica. Maπa je potekala v πpanskem in
slovenskem jeziku. Vodila jo je Tatjana Modic Kræiπnik.
Berila sta brala Neæka Lovπin Kræiπnik in Karel Groznik,
psalm pa Berni Juhant. Darove sta do oltarja prinesla botra
Doma, Ciril Oblak in Mici MalavaπiË Casullo. Na koru je
mogoËno prepeval meπani pevski zbor pod vodstvom
Andrejke Selan Vombergar.

Med pridigo se je πkof zahvalil Slovencem za 60 let
katoliπke tradicije, ki se obnavlja z maπno daritvijo. Prosil
je tudi, da se ta ljubezen do Boga, do evharistije, nadaljuje
pri mladih in otrocih.

Zunaj je poËasi pojenjal deæ. V cerkvi pa smo zakljuËili
maπo in se obrnili k Marijinem oltarju, da bi jo Ëastili s
πmarniËno poboænostjo. Kot pravi znak boæje ljubezni, se
je voda ob robu cest kar precej odtekla in samo nekaj
kapljic deæja nas je (navadne peπce) spremljalo tistih skoraj
300 metrov od stolnice do vhoda Doma.

ÆE V DOMU ...
Po nekaj minut zamude, se je priËela dopoldanska

akademija na dvoriπËu. Pozdravil nas je Gregor Modic in
naπtel obletnice, ki so se zdruæile z naπimi 53 sveËkami. Te
so: 60 let prve maπe v slovenskem jeziku v danaπnji
sanhuπki stolnici, 10-letnica Slomπkove beatifikacije in
150. obletnica prenosa πkofijskega sedeæa iz St. Andraæa v
Maribor.

Po petju dræavnih himen je sledila dobrodoπlica
predsednici ZS Alenke Jenko Godec, naπima botroma M.
Casullo in C. Oblak ter predstavnikoma bratskih domov iz
Pristave in San Martina.

Najprej je prevzel mikrofon predsednik Naπega doma,
prof. Karel Groznik. Poudaril je, da je Dom prostor za vse:
za mlade, za starejπe, za malËke in za vsakega, ki si æeli
priti. Je kraj sreËanja, je prostor, kjer se lahko razvijemo v
πportu, kulturi ali drugih dejavnostih v slovenskem vzduπju.

Sledili so pozdravi raznih organizacij, ki delujejo v

Pred nekaj meseci smo matere in æene Slovenske vasi
poroËale, da smo 08.08.09, oæivele æe pred leti ustanovl-
jeno Zvezo mater in æena. Tokrat se oglaπamo, da sporoËi-
mo, da naπe delo dobro napreduje.

Poleg tega, da smo se udeleæile vsakoletne prireditve, ki
jo prireja centralni odbor Zveze, kjer smo sodelovale s
pecivom in s postreæbo, smo priskoËile na pomoË naπemu
druπtvu ob praznovanju obletnice naπega doma in ob
Slovenskem dnevu, ki smo ga praznovali skupaj z naπim
praznikom.

V mesecu oktobru smo pripravile maπo za materinski
dan, kjer smo sodelovale s petjem, berili, proπnjami in
darovi.

Meseca novembra je naπa æupnija Marije Kraljice
praznovala 50. letnico blagoslovitve cerkve. Æene smo,
posebej povabljene za na to slavje, pletle vence, poskrbele
za pecivo in pripravile zajtrk.

Organizirale smo tudi verigo molitve za enega izmed
Ëlanov naπe lanuπke skupnosti.

V soboto, 28. novembra smo imele predavanje o
,,Samozavesti”, kjer nam je psihologinja lic. Alenka Brulc
poudarjala, kako je vaæen odnos otroka z materjo, oËetom,
brati in ostalimi sorodniki, kakor tudi okolje kjer otrok raste
in se razvija. »e bo otrok dobil v druæini vse, kar je nujno
potrebno za njegovo æivljenje in razvoj, bo imel veËjo
samozavest in zato bo laæje preæivel in premagal æivljenj-
ske teæave. Po konËanem predavanju se je gospa Marija
Zorec Suπnik, zahvalila predavateljici in povabila navzoËe
na prigrizek. Udeleæba je bila razveseljiva in je presegla
naπe priËakovanje.

Kot pravijo, je Ëlovek druæabno bitje in potrebuje
sreËanja s prijatelji. Zato smo πle Ëlanice naπe organizacije
na ,,pizzo”. Kljub slabemu vremenu smo se okorajæile in
bile zelo zadovoljne. Ker smo se dobro poËutile, smo se
odloËile, da to ponovimo pred novim letom.

Ker stopamo v predboæiËni Ëas, æelimo naπim Ëlanicam
in vsem rojakom blagoslovljen BoæiË in sreËno novo leto!

NA© DOM SAN JUSTO

Deæevje ni pokvarilo slavja

SLOVENSKA VAS

Delovanje
Zveze mater in æena

sklopu Doma. Po vrstnem redu je pozdravilo in æelelo vse
najboljπe: Mici Casullo za druπtvo upokojencev, Irena
Poglajen v imenu πole Franceta BalantiËa, Neæka Kræiπnik
kot predsednica ZSMÆ, Veronika MarinËiË v imenu mla-
dinskih organizacij ter Anika UrbanËiË za mladce in
mladenke. V duhu so bili prisotni z najboljπimi æeljami ob
obletnici tudi folklorna skupina Mladika in meπani pevski
zbor.

Nato je pater Kukovica blagoslovil nove prostore v
prvem (straniπËa) in drugem (kopalnice) nadstropju. Pred

otvoritvenim trakom so bili oba botra
Doma ter tajnica B. Juhant in predsednik
K. Groznik. Zahvala gre vsem, ki so sode-
lovali na razliËne naËine, da se je zgradba
konËala ter gradbenemu odboru, to sta
Evgen UrbanËiË in Tone Oblak, za vztrajn-
ost pri delu.

Deæja se ni sliπalo. To je bil dober znak.

V SLOM©KOVEM VZDU©JU
Nadaljevali smo s kulturnim delom

akademije, ki se je osredotoËil na osebnost
Antona Martina Slomπka. Preko besede in
pesmi smo odkrili ,,Zakaj je Slomπek ve-
lik?” v raznih likih njegovega delovanja,
saj je kljub teæavam okolja bil zavzet
duhovnih in velik narodnjak.

ToËko sta povezovali Ivana Tekavec in
Nuπka BeliË Draksler z raznimi odlomki, ki
so pojasnili stavljeno vpraπanje. Med bese-

dilom so se tudi pretakale poezije in pesmi. Prve so jih
podale Nevenka BeliË, LuËka MarinËiË in Nadja MikliË.
Slednje pa sta prepevala πolski zbor od 4. do 8. razreda
pod vodstvom Marije Krajnik ©trubelj in Kristine SkvarËa
©enk ter zbor Zveze slovenskih mater in æena San Justo, ki
ga vodi Anica Mehle.

Preden se je zakljuËila akademija je Dom podelil
priznanja skupini odbojkarjev, ki so se uvrstili v finalih
Torneo de Buenos Aires v Mar del Plati. To so: Marjan
Kræiπnik, Niko Puntar, Boris, Peter in Igor Malovrh, Matjaæ
in TonËi Oblak, Tomaæ Grilj, Aleks Jakoπ, Andrej Vomber-
gar, Ivo Smrdelj ter Tomaæ Erjavec. Prav tako pa tudi
trenerju prof. Juretu UrbanËiËu.

URE PRED ODRSKO PREDSTAVO ...
Po tolikem Ëasu, pa smo si res zasluæili zajtrk! Polni
pladnji kifeljËkov so nas vabljivo klicali. Ob taki
skuπnjavi so se prazni æelodci hitro vdali. Za æejo je bil
topel Ëaj. Postreæba pa na skrbi mladine. Hvala!

DvoriπËe, ki je prej bilo preurejeno v dvorano, je æe
bilo igriπËe. Sledile so tekme v odbojki, za kratek Ëas.
Vreme zunaj? Za v pozabo. Enkrat lilo, drugiË ponehalo
in zopet kakor iz πkafa.

Prva postaja: spodnji prostori
»as za kosilo. Prej smo æe malo poteπili lakoto, a ni

bilo dovolj. Ob pogrnjenih mizah smo na πiroko sedeli,
se pogovarjali in uæivali ob dobrotah iz kuhinje.
Ponovno je mladina poskrbela za postreæbo. Za ,,ures-
niËitev” jedilnega lista so poskrbele: Nadi Indihar, Mari
KerπiË, Mici Drenik, Beti ©trubelj in Francka Juhant. Ob
æaru pa: Henko Bregar, Janez Puntar in Rihard Godec.

29. novembra πe ni bilo konec. ©e manj pa 53.
praznovanje Doma. Ali se je posreËilo z vremenom?
Brez besed! Notri v Domu smo bili suhi. To je glavno.

Druga postaja: zgornja dvorana
Angelca Podræaj MikliË nas je toplo pozdravila. Poseb-

no je omenila veleposlanika RS prof. Avguπtina Vivoda;
predsednico ZS Alenko Godec; delegata slovenskih duπnih
pastirjev dr. Jureta Rodeta; g. Danija VreËarja; p. Alojzija
Kukovica; gdË. Angelco Klanπek; zastopnike domov iz
Carapachaya, Lanusa,
Pristave, Ramos Mejije
in San Martina ter
predstavnike sanhuπkih
organizacij.

Po besedah pred-
sednika prof. Karla
Groznika je sledil po-
zdrav predsednice Ze-
dinjene Slovenije Alen-
ke Jenko Godec, ki je
povezala vsebino igre
z delovanjem v skup-
nosti ter se spraπevala,
kaj od nas Bog zahte-
va. Prav tako nas je
pozdravil veleposlanik
RS prof. Avguπtin Viv-
od, ki z veseljem hodi

po domovih na praznovanja obletnic, saj to je dokaz, da
naπe delo ni samo lupina ampak srËika obstoja.

Sledil je govor salezijanskega duhovnika, g. Danijela
VreËarja. Njegov govor bomo objavili v prihodnji πtevilki.

Na odru Frida Beznika je sledila igra ,,Veliki oder
sveta”, o kateri boste posebej brali. Naj samo omenim, da
je bila reæija na skrbi Blaæa MikliËa in scenski prostor pod
mojstrsko roko Toneta Oblaka. Po konËani uprizoritvi je na
dvoriπËu æe igrala skupina Die Freunde. Na voljo so bile
tudi dobrote (krofi: Olga Radoπ, Anica Zakrajπek in Marija
©trubelj). VeËerjo za igralce pa sta poskrbeli Ani Puntar in
Irena Godec!

Se spraπujete kako pa kaj z vremenom? Zjasnilo se je,
celo sonËni zahod smo lahko videli, potem pa æe skoraj
polno luno in male zvezdice na nebu so dopolnile nebeπko
sliko.

Marta Petelin
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Mesec je svetil, noË je bila jasna, kot da bi
napovedovala radostni veËer ter, da se bo nekaj
posebnega dogajalo. Pa se je, in to 28. novembra v
Karapachaju. SproπËeno vzduπje, okusno okraπen
prostor pod drevesi, mizice z rdeËimi prti in
priæganimi sveËkami, dvoriπËe z velikim odrom z
evropsko in slovensko zastavo v ozadju ter roæami
pred njim, vonj po okusni hrani - kaj bi æelel si πe
veË?

Vzrok tega je bilo praznovanje 15. obletnice
folklorne skupine Maribor v okviru evropskega
veËera, kjer sta se prepletala glasba in ples. Okoli
21. ure se je pojavila na odru napovedovalka, ga.
Ani Klemen, in izrazila dobrodoπlico vsem nav-
zoËim ter prisrËno pozdravila veleposlanika Repu-
blike Slovenije v Argentini, prof. Avguπtina Vivoda
in gospo, ter goste iz Slovenije: polkovnika. dr.
Tomaæa Kladnika, naËelnika Vojaπkega muzeja Slo-
venske vojske; stotnika mag. Zvezdana MarkoviËa,
kustosa Vojaπkega muzeja ter nadporoËnika Albina
MikuliËa, kustosa Vojaπkega muzeja.

Napovedovalka je povedala, da folklorno skupi-
no Maribor vodi ga. Ani Senovrπnik æe od vsega
zaËetka. Pred kratkim smo bili na gostovanju v
Urugvaju in ker je tam veËina Prekmurcev smo se
nauËili porabske plese, ki smo jih predstavili kot
prvo toËko veËera. Kljub tehniËnim problemom z
zvokom, smo navduπeno in korajæno zaplesali.

Sledila je grπka skupina ,,Ave fénix” ki je podala
tiste lepe grπke plese, ki jih marsikdo pozna, zlasti
zadnja, ,,Zorba” je æela veliko navduπenje med
obËinstvom.

Ker smo æeleli, da bi bila vmes tudi glasba, da
bi tudi obiskovalci lahko plesali, smo naprosili
skupino Die Freunde, da je malo zaigrala. Napove-
dovalka je pred tem πe povabila navzoËe naj se
pribliæajo stojnicam, kjer je bila moænost za nakup
spominËkov, majic, slovenskih ploπË in dvd-jev.
Obenem pa je bilo preskrbljeno za lakoto in æejo z
okusno domaËo hrano in pijaËo po zelo zmernih
cenah. Po igranju orkestra je ga. Klemen omenila,
da smo dobili veliko Ëestitk ob 15-letnici skupine in
sicer iz strani g. Claudia Avruja, direktorja medna-
rodnih odnosov mestne obËine; g. Boπtjana Koc-

murja, iz
druπtva Slo-
venija v Sve-
tu; iz Urada
za Slovence
v Zamejstvu
in po Svetu
Vlade Repu-
blike Slove-
nije in πe ne-
kaj drugih.

Prva skupina poto-
mcev slovenskih na-
seljencev, ki so tvorili
prvi vselitveni val, je
27. novembra v Pa-
raná, provinca Entre
Ríos, dokonËala
tamkajπnji teËaj slo-
venske zgodovine,
kulture in jezika (glej
uvodnik na str. 1). V
ospredju sedi dr. José
Pablo Bizai, ki je po
πtipendijskem πtudiju v
Ljubljani leta 2004
zaËel s temi teËaji v
Paraná in Cerrito. Slo-
venska zavest in æelja po znanju jezika in kulture si moËno utira pot med
potomce prvih slovenskih naseljencev. »estitamo!

V soboto 28. novembra 2009
je teËaj ,,ABC... po slovensko” -
Bariloche zakljuËil letoπnje πolsko
leto z igro ,,GorjanËev Pavlek”, po
povesti Mirka KunËiËa in v prired-
bi Janeza Meænarja.

Povabilu na prireditev se je
odzvalo lepo πtevilo rojakov. Nas-
topali so: Pav-
lek - Agustín
Rubio Groznik;
babica - María
del Pilar Rode;
Triglavanka -
Candela Groz-
nik; »ateæ -
Lautaro Gallar-
do SkvarËa;
mama - Alenka
Omerzu; oËe -
Juani Grohar;
teta - Solana Ei-
letz; vili: María
de la Paz Rode
in María del Pi-
lar Gallardo SkvarËa; πkratje: Va-
lentín Rode, Lucas Groznik in José
Hernández Smersu; bralci -
Michelle Audiffred Meænar, María
de la Paz Eiletz, Karen Omerzu,
Bernabé in Guadalupe Rode. Reæi-
ral je Janez Meænar, s sodelovan-
jem Toneta Berganta - pri sceneriji
in Gaπperja Arroyo Meænar.

Ob tej priloænosti je treba pou-
dariti, da je bil za osnovnoπolskeÆe v zaËetku tega leta smo naËrtovale spominski

sestanek v novembru ob 50. letnici odhoda v
veËnost πkofa dr. Gregorija Roæmana. Med nami je
namreË πe nekaj oseb, ki se πe zelo dobro spomin-
jajo njegovih pridig - postnih in smarniËnih, voden-
ja procesij sv. Reπnjega Telesa, spokornisko roman-
je na Rakovnik je ostalo nepozabno; πkof je nosil
visok kriæ kot simbol njegovega πkofovskega in
preroπkega gesla: Kriæa teæa in plaËilo. Bili so zelo
teæki Ëasi za vse, vendar teæa odgovornosti je njega
πe posebno tlaËila dokler ni priπla reπiteljica - smrt.

Upokojena uËiteljica ga. Katica Kovaæ Dimnik,
tudi pobudnica poimenovanja sanmartinskega slo-
venskega teËaja po πkofu Roæmanu, se je poglobila
v njegov æivljenjepis in ga nam posredovala v
posebnem vzduπju 12. novembra na rednem me-
seËnem sreËanju. Kot vedno smo posedle ob dolgi
mizi, kjer je na sredi leæala ena sama rdeËa vrtnica
s trni - simbol ljubezni in trpljenja, njegova risana
podoba - fotokopija iz NSZ in zelenkasta sveËa je
zraven skromno brlela ves Ëas; vse smo imele pred
seboj vsak svoj spominski list s sliko za naπ osebni
arhiv ob prvi polovici stoletja njegovega konËnega
slovesa ,,tam” v Ameriki - daleË od svojega rojstne-
ga kraja DolinËice v æupniji ©mihel nad Pliberkom
na avstrijskem Koroπkem in πkofovanja v beli Lju-
bljani.

Rodil se je verni druæni, kjer se je molilo vsak
dan - vsak veËer pa roæni venec. Tudi oËe se je
pridruæil, Ëe je le Ëas dopuπËal; mati je bila æena
molitve! DomaËi vplivi so najmoËnejπi! Æe zelo
zgodaj je premiπljeval o veri, Jezusu in Mariji;

FOLKLORNA SKUPINA MARIBOR

15-letnica in ,,Evropski veËer”

Zopet smo se pojavili na odru, a tokrat s
spletom πtajerskih plesov, ki so bili sprejeti z
moËnim ploskanjem. Naslednja gostujoËa skupina
je bila ,,ALLE JUNG” ki pleπe nemπke, avstrijske in
πvicarske plese. Podali so nam venËek le teh.
Orkester Die Freunde je zopet zaigral nekaj melodij
in program se je nadaljeval s skupino ,,Prosvita”, ki
nam je pokazala ukrajinske plese. To je bilo
skakanja na odru, da se je kar tresel …

Za zakljuËek uradnega dela evropskega veËera
smo pa predstavili gorenjske plese, ki so bolj
poskoËni in veseli kot tisti ostalih pokrajin.

Sledila je predstavitev vseh Ëlanov skupine in
pozdravne in zahvalne besede voditeljice, ge. Ani
Senovrπnik ter izroËitev πopkov trem Ëlanom skupi-
ne, ki sodelujemo æe od vsega zaËetka, ter osebam,
ki so nam se posebno stale ob strani, da bi ta
evropski veËer uspel.

In ker ima vsako praznovanje torto, smo letos
dobili tako lepo, da se je Ëlovek ni mogel nagledati;
celo slovenski parËek v gorenjski noπi je stal na njej.
Skupaj smo zapeli naπo ,,Kol’kor kapljic tol’ko let ...”
in jo razdelili med vsemi navzoËimi. ©e sedaj ne
vemo, kako smo lahko dobili 300 porcij — verjetno
je bila ,,poæegnana”.

Evropski veËer se je nadaljeval s plesom ob zvokih
orkestra, ob prijetnem klepetu ob mizah, ki so bile
polne dobrot, ob obujanju spominov in anekdot, ki so
se pojavljale v teku 15 let ter z hvaleænostjo do vseh,
ki so pomagali, naj si bo z delom, z nasvetom,
materialno ali duhovno in z æeljo, da bi folklorna
skupina Maribor delovala πe dolgo let.

Veliko truda, dela, iznajdljivosti, priprav, idej ter
neprespanih ur je bilo vloæenih, da je ta veËer
uspel, a splaËalo se je. Veliko pohval je bilo sliπati
in veliko nasmejanih, veselih obrazov je bilo videti.
Vredno je, ni nam æal za trud, saj s tem ohranjamo
kar nam je drago pri srcu, s tem se Ëutimo bliæje
Sloveniji, na katero smo ponosni in katero imamo
vsi radi iz srca …

Prvi diplomiranci
v Entre Ríos

BARILOCHE

Sklepna prireditev teËaja
,,ABC... po slovensko”

uËence in dijake tega teËaja, za
katere je poveËini slovenπËina dru-
gi jezik, to izredno velik izziv. Po
drugi strani pa je bila zanje lepa
priloænost, da so pridobili v veπËini
izraæanja besedil v slovenskem je-
ziku; posebno Pavlek, babica in
Triglavanka, kakor tudi bralci, so

svoje vloge odliËno odigrali.
Pred priËetkom igre je voditelji-

ca prof. Terezka Æuæek pozdravila
v obeh jezikih vse navzoËe, nato
je pa uËiteljica Marija Osojnik pre-
brala vsebino igre v πpanπËini. Po
lepo uspeli igri in obiËajnih priz-
nanjih in zahvalah je bil πe nagra-
jen dijak Juani Grohar kot edini
uËenec s popolno letno udeleæbo.

T. Æ.

Iz æivljenja
Zveze slovenskih mater in æena

snoval in tudi napisal razne misli o Kristusovem
trpljenju samo za domaËe ,,pridige”. Kmalu se je v
njem zbudil duhovniπki poklic in ga ni zapustil vso
dobo πolanja v vasi, Celovcu, na Dunaju. Videz
njegove pojave je bil prijeten z mirnim izrazom in
izrazitim visokim Ëelom modrijanov; resniËno preu-
daren in razumski, a vendar srËno dober do vsakega
Ëloveka. Vsi bogoslovci brez izjeme in poznejπi
duhovniki so v njem videli skrbnega oËeta. Koliko
proπenj, osebnih in skupnih za vaπËane je naslavljal
na tuje oblasti, ve povedati zajetna knjiga ,,Med
sodbo sodisca in sodbo vesti”, ki je pred kratkim
izπla v Ljubljani s pravimi podatki in tudi dokazi -
dokumentirani!

Vse je ganilo gospejino priËevanje - nekam
sveËano smo se zamislile v njegov drugi del gesla in
æelele boæjo pohvalo, saj je velikokrat poudarjal, da
bo le Gospodarju æivljenja in smrti odgovarjal!
Dosledno je izpolnjeval po katekizmu - boæjem
nauku vse, kar katoliπka vera zahteva. Na mnogih
nagrobnikih je zapisan stavek prav za πkofa Roæma-
na: ,,Blagor njim, ki v Gospodu umro, saj njih dela
gredo za njimi, za veËno plaËilo!”

Mi Slovenci smo Bogu hvaleæni, da je nam dal
v teækih Ëasih, med vojno in revolucijo Mojzesa z
jasno in kleno besedo!

ZSMÆ je ge. Katici dolæna izreci kratko, a
jedrnat Boglonaj, za prelep referat in tudi podan z
velikim obËutkom spoπtovanja in priznanja! Prizna-
mo, da se je nam tudi zasmilil - smo paË æene in
matere!

ZSMÆ

G. JOÆE RAZMI©LJA

In samo to bodi dobrota v æiv-
ljenju. To naj nas odlikuje. Nikoli
nam ne bo æal, Ëe smo delali in Ëe
smo bili dobri. Kdor samo dobro
dela, je bogat v dobroti. Denar mu
ni prva skrb. Zadovoljen je s tem,
kar ima in v kolikor more potreb-
nim pomagati. Resnica je, da je
bolj sreËen tisti, ki daje, kot oni, ki
prejema. In samo to se spodobi za
Ëloveka, ki je ustvarjen po boæji
podobi in sliËnosti.

Res je, da je dobrota, sirota.
Vaæno je le, da je dobrota, pa naj
potem ima kakrπenkoli privesek.

Ne moremo iti preko mnogih
zgledov, ki nam jih daje sama
boæja dobrota. Bog OËe je v svoji
dobroti vesolje ustvaril in na njem
dal Ëloveku vse potrebno za æivl-
jenje. In ker je potrebno boæjo
dobroto πe bolj poudariti, je Sin
boæji postal Ëlovek in je greπno
Ëloveπtvo odreπil in zanj dal svoje

æivljenje.
Bog ni s tem niËesar pridobil, v

svoji dobroti pa je dal samega
sebe Ëloveku, ki ga je ljubil.

Kdor dela dobro, ne misli in ne
iπËe sebe. Zadovoljen je æe s tem,
ko vidi, da je bliænjemu dobro. »e
bi iskal sebe, sploh ne bi videl
bliænjega v potrebi.

Delaj dobro in varuj se hude-
ga. To je eden najlepπih nasvetov,
ki obogati osebo, ki to izvrπuje in
druge obvaruje hudega. Bog vse
dobro plaËuje in hudo kaznuje.

Danes je veliko hudega na sve-
tu, ker je veliko onih, ki delajo
hudo. O teh, ki delajo dobro, pa ni
glasu. Pa tudi teh je veliko. Vodi
jih pravilo: naj ne ve levica, kar
dela desnica.

»e mladina nima zgledov, smo
za to odgovorni starejπi. Oni pa
naj dobre zglede in ljudi poiπËejo,
da jim bodo sledili v dobrem.

Delaj dobro

Marjana Pirc
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PISALI SMO PRED 50 LETI
OB MEDNARODNEM KONGRESU

KAT. MLADINE
V Ëasu od 6. do 13. decembra t. l. je bil v Buenos

Airesu Ëetrti mednarodni kongres katoliπke mladine.
Udeleæilo se ga je okoli 200 delegatov iz raznih
delov sveta, med temi tudi zastopniki slovenske
mladine v Buenos Airesu, ki so se ob tej priloænosti
prviË v svojem æivljenju sestali z zastopniki raznih
narodov. Za naπo mladino je bilo to novo in veliko
doæivetje. S svojo udeleæbo na tem kongresu so naπi
fantje prestali svoj ognjeni krst za novo vrsto javnega
udejstvovanja. (...)

DRU©TVO SLOVENCEV V MENDOZI
(...) Obe slovesnosti: blagoslov slovenskega doma

in proslava 10 letnice Druπtva Slovencev v Mendozi
sta bili konËno doloËeni na nedeljo, 6. t.m. in smo
jima prikljuËili πe miklavæevanje.

Blagoslovitev doma je blagovolil prevzeti tukajπnji
πkof Msgr. dr. Alfonz Marija Buteler. (...)

Ob vstopu je πkofa pozdravil predsednik druπtva
g. Joæe Bajda, Grintalova Anica pa mu je izroËila
πopek nageljnov. Zbor je pod vodstvom rav. M.
Bajuka zapel psalm ,,»e Gospod ne zida hiπe”, nakar
je povzel besedo Prevzviπeni (...)

Po blagoslovitvi smo odπli za πkofom in njegovim
spremstvom v slavnostno okraπeno dvorano. Na steni
odra je na slovenski zastavi med papeπko in argentin-
sko visela velika podoba brezjanske Marije, ki bo
poslej zavetnica novega doma.

Slavnost 10 letnice druπtva je priËel predsednik g.
Joæe Bajda s pozdravom vseh gostov in navzoËih. (...)

Zbor je zapel nato Premrlovo Slovensko pesem,
akademik Marko Bajuk ml, pa je za goste domaËine
v πpanπËini podal v kratkih potezah oris naselitve
Slovencev v Mendozi in prvega desetletja njihovega
tukajπnjega æivljenja. G. Luka Grintal je nato v naπem
jeziku imel slavnostni govor (...)

Bb

SLOVENCI V ARGENTINI

Tabor Druπtva slov. protikom. borcev v Argentini
V nedeljo 13. t.m. je imelo Druπtvo slov. proti-

kom. borcev na pristavi v Moronu Ëetrti obËni zbor,
zdruæen s spominsko proslavo padlih borcev.

Ob pol desetih je druπtveni kurat in Ëlan g. Joæe
Guπtin bral sv. maπo za padle protikom. borce. (...)

Po maπi je bil obËni zbor, ki ga je vodil stareπina
druπtva Bogomir Pregelj. (...)

Pri volitvah so bili izvoljeni: za stareπino Bogomir
Pregelj, za tajnika Franc Logar, za tiskovna referenta
Albin Magister ml. in Pavle Rant, za zgodovinskega
referenta Marko Kremæar, za strokovnega naËelnika
Radivoj Rigler, za njegova pomoËnika Emil Cof in
Miloπ Prelog, za Ëlanskega naËelnika Danilo Havelka,
za njegova pomoËnika Stane Bitenc in I. Rozina, za
gospodarskega naËelnika Jenko, njegova pomoËnika
sta pa soc. referent UrbanËiË in gospodar Dolenc. V
nadzorno naËelstvo so priπli Janez Kralj, Ivan Koroπec
in ing. Tone MatiËiË. (...)
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RESUMEN DE ESTA EDICION
UN HECHO HISTÓRICO PARA ESLOVENIA

El pasado 27 de noviembre se graduó la primera
promoción del curso de “Lengua, historia y cultura
eslovena” en Entre Ríos. A dicha provincia arribaron a
partir de 1879 los primeros inmigrantes eslovenos. En
aquel entonces, por una disposición del gobierno argen-
tino, se imponía el no uso del idioma de origen con los
hijos, para que éstos aprendieran el castellano en la
escuela y así se facilitaría la integración nacional. Recor-
demos, que en Entre Ríos coexistían 23 lenguas, entre
idiomas y dialectos. Otra oleada migratoria eslovena vino
entre los años 1926-1936. La prohibición ya no regía,
pero igualmente el viejo idioma se fue perdiendo. Con el
trabajo silencioso de la Asociación Eslovena “Triglav” de
Entre Ríos, se envió a un becario a perfeccionarse a la
Universidad de Ljubljana (Eslovenia). Ésta persona co-
menzó en 2004 a dictar cursos en Paraná y Cerrito,
capacitando no solo en el idioma esloveno, sino también
en la historia y cultura del país. Así es como en la
actualidad, un puñado de personas entre 15 a 70 años,
algunos sin nociones del idioma y otros con el recuerdo
de algunas palabras empleadas por sus padres, integran la
primera promoción de egresados. ¡Felicitaciones! (Pág. 1)

ANIVERSARIOS Y 53 VELITAS PARA SOPLAR
El primer domingo de adviento se celebró el 53º

aniversario del centro esloveno Nuestro hogar de San
Justo. La lluvia acompañó los festejos a lo largo de todo
el día. A la mañana, el obispo de la diócesis de San Justo,
Mons. Carlos Martini ofició la misa de gracias junto con
el p. Kukovica, al cumplirse 60 años de la primera misa
en idioma esloveno en la ahora catedral Santos Justo y
Pastor. Luego, en el Centro, se desarrolló una actividad
cultural (con poesías y canciones) en alusión a los 10
años de la beatificación del obispo Slomπek. Tras el
almuerzo y con la lluvia como compañía, la celebración
siguió en el salón principal con los saludos protocolares
y las palabras centrales de la jornada a cargo del p.
Daniel VreËar. El broche de oro fue la puesta en escena
de la obra de Pedro Calderón de la Barca, “El gran teatro
del mundo”, con dirección de Blaæ MikliË. Hacia la
noche una orquesta fue la encargada de amenizar la
velada. (Pág. 3)

LAS MUJERES DE LANUS
La Liga de madres de familia, sección Slovenska vas

(Lanús) reverdeció en agosto del corriente año con nuevas
fuerzas y llena de proyectos. En este número nos informan
todo lo realizado hasta el día de la fecha. Entre otras cosas
participaron de las festividades por los aniversarios de la
Liga de madres de familia (sede central), del Centro al cual
pertenecen y del Día de los eslovenos. También prepara-
ron la misa por el día de la madre y brindaron su ayuda
en el 50º aniversario de la iglesia María Reina en Lanús.
Tuvieron una charla con la psicóloga Lic. Alenka Brulc
sobre la confianza en sí mismo. Y se dieron el gusto con
una “pizzeada”, salida que prometieron repetir en poco
tiempo. En su artículo se despidieron con deseos de
felicidades para estas fiestas. (Pág. 3)

15 AÑOS JUNTO A LA DANZA
El grupo folclórico “Maribor” cumplió 15 años y lo

celebró en el centro esloveno que lo vio nacer y crecer,
es decir, en Carapachay. Los festejos se realizaron en el
marco de una noche europea, en baile y música, con
grupos invitados. “Maribor” es dirigido por Ani
Senovrπnik, desde los comienzos. En esta noche especial
abrieron las presentaciones con danzas de la región de
Porabje. Luego, hicieron lo propio con bailes de ©tajerska
y Gorenjska. Entre los grupos invitados estuvieron: Ave
fénix (bailes griegos), Alle Jung (bailes alemanes, austria-
cos y suizos) y Prosvita (danzas de Ucrania). La presen-
tación al aire libre fue amenizada con una orquesta en
vivo. (Pág. 4)

RECESO EN LA EMBAJADA
La Embajada de la República de Eslovenia comunica

que la oficina consular no atenderá al público desde el
20 de diciembre de 2009 hasta el 15 de enero de 2010.

En casos de urgencia llamar al teléfono (011) 4894-
0626 y se otorgará un turno especial.

NOVICE IZ SLOVENIJE
©TEVILO RASTE

Od pretekle πtevilke naπega tednika se je πtevilo
smrtnih primerov zaradi pandemske gripe poveËalo za
sedem. Vse — razen ene — so imele æe prej kroniËna
obolenja. Zadnja je umrla v Sploπni bolniπnici Murska
Sobota. V Sloveniji je doslej zaradi nove gripe umrlo 11
bolnikov.

TEHNI»NE SPREMEMBE PRI ODDAJANJU TV
V Sloveniji se je uradno zaËel prehod iz analognega

oddajanja televizijskih signalov v oddajanje v digitalni
tehniki. Prehodno obdobje se bo konËalo s 1. decembrom
2010. Gospodinjstva, ki televizijski signal sprejemajo
prek antene, si morajo zato do tedaj priskrbeti ustrezno
opremo.

OD SODNIKOV K NOTARJEM
Ministrstvo za pravosodje je pripravilo novelo zakona

o dedovanju, ki prenaπa nesporne zapuπËinske zadeve z
okrajnih sodiπË na notarje. Kot je pojasnil pravosodni
minister Aleπ Zalar, so glavni cilji novele razbremenitev
sodiπË, skrajπanje in pocenitev zapuπËinskih postopkov
ter okrepitev vloge notariata kot javne sluæbe.

NATO V AFGANISTAN
Ameriπke zaveznice v Natu bodo v Afganistan poslale

dodatnih 7 tisoË vojakov. Kot je oznanil generalni sekretar
zavezniπtva Anders Fogh Rassmusen, bo na misijo v
prihodnjem letu veË sil poslalo najmanj 25 dræav. Zavez-
nice so tako odgovorile ameriπkemu predsedniku Baracku
Obami, ki je minuli teden oznanil novo strategijo za
Afganistan in napovedal napotitev 30 tisoË dodatnih voja-
kov. Ob tem je ostale Ëlanice Nata pozval k zagotovitvi
dodatnih pet do sedem tisoË vojakov.

VATIKAN-RUSIJA
Papeæ Benedikt XVI. je v Ëetrtek v Vatikanu sprejel

ruskega predsednika Dmitrija Medvedjeva. To je bilo prvo
sreËanje Medvedjeva s papeæem in je bilo delovne narave.
Sveti oËe je opozoril na krπitve Ëlovekovih pravic ter Rusijo
opozoril na bliæajoËo se svetovno podnebno konferenco
na Danskem.

UKREPE
Ruski premier Vladimir Putin je v tradicionalnem

televizijskem pogovoru z dræavljani napovedal ostre ukre-
pe proti terorizmu, s Ëimer je æelel pomiriti dræavljane po
nedavnem napadu na vlak med Moskvo in Sankt Peterbur-
gom. Zagotovil je, da ima Rusija dovolj trdnosti in
odloËnosti za prepreËitev takπnih napadov. Je pa priznal,
da bo zelo teæko prepreËiti napade na infrastrukturne cilje
na ogromnem ruskem ozemlju. Odgovornost za petkov
napad na hitri vlak med Moskvo in Sankt Peterburgom so
prevzeli severno-kavkaπki islamisti. V napadu na vlak,
priljubljen med bogatejπimi Rusi in dræavnimi uradniki, je
bilo ubitih 27 ljudi, pribliæno sto pa ranjenih.

,,STRUPENA” OBLETNICA
V indijskem mestu Bopalu so se spominjali najhujπe

industrijske nesreËe vseh Ëasov pred 25 leti, ko je zaradi
uhajanja strupenih snovi iz ene izmed tovarn umrlo 20
tisoË ljudi. Ob obletnici so se v mestu zbrali tudi protest-
niki, ki vladi oËitajo, da v teh letih ni poskrbela za nevarne
odpadke, ki tako πe vedno ogroæajo tamkajπnje prebivalst-
vo. Indijski premier Singh je sicer ponovil zavezanost
vlade za iskanje reπitve teæav s pitno vodo na obmoËju in
postopno sanacijo mesta nesreËe.

EU: FINAN»NIKI
FinanËni ministri dræav Ëlanic Evropske unije, med

njimi minister Franc KriæaniË, so se sestali v Bruslju. Med
drugim obravnavajo priporoËila za odpravo preseænih
javno-finanËnih primanjkljajev Slovenije in πe dvanajstih
dræav Ëlanic. Slovenija je novembra od Komisije dobila
priporoËila in rok za odpravo primanjkljaja: ciljni datum
za odpravo je leto 2013, ukrepe pa bi morale slovenske
oblasti zaËeti izvajati v prihodnjem letu. Sicer pa je v
ospredju razprava o sveænju predlogov za preureditev
finanËnega nadzora v Evropski uniji.

NOVA EVROPSKA POGODBA
S prvim decembrom je v veljavo stopila Lizbonska

pogodba. V Lizboni, kjer je bila nova evropska pogodba pred
dvema letoma podpisana, so se na slovesnost zbrali najviπji
predstavniki unije, med drugimi tudi prvi stalni predsednik
Evropskega sveta, ki ga uvaja nova pogodba, Herman Van
Rompuy. Ta je v govoru pred zbranimi med drugim poudaril,
da unija je in mora biti zgled strpnosti in spoπtovanja.

KOSOVO STALI©»E
Na haaπkem sodiπËu se je 1. decembra zaËela razprava

v zvezi z vpraπanjem zakonitosti enostranske razglasitve
neodvisnosti Kosova. Svoje argumente je prva predstavila

Srbija, ki je zahtevala svetovalno mnenje sodiπËa v Haagu.
Vodja srbske delegacije je v uvodnem nastopu ocenil, da
enostranska razglasitev neodvisnosti Kosova predstavlja
izziv Zdruæenim narodom in njihovi avtoriteti. Tekom
popoldneva je svoje argumente predstavila tudi kosovska
delegacija, do 11. decembra pa bo svoja staliπËa predsta-
vilo πe 28 dræav Ëlanic Zdruæenih narodov.

SPOR ZA IME
Zunanji minister ©vedske Carl Bildt je v petek nenapove-

dano obiskal Makedonijo. S tamkajπnjim premierom Nikolo
Gruevskim in zunanjim ministrom Antoniom Miloπoskim
pogovarjal o makedonskem sporu glede imena z GrËijo.
Bildt je Skopje v imenu Evropske unije pozval, naj v sporu,
zaradi katerega GrËija blokira nadaljnje pribliæevanje Make-
donije Uniji, popusti.

PO SVETU

Sv. Slovenija (62) Nº 49 09/12/2009, 14:395



Stran 6 10. decembra 2009 • SVOBODNA SLOVENIJA

FRANQUEO PAGADO
Cuenta Nº 7211

R. Nac. de la Propiedad
Intelectual Nº 881153

C
or

re
o

A
rg

en
tin

o
Su

c.
 7

MALI OGLASI
TURIZEM

TURISMO BLED
EVT Leg. 12618
Dis. 2089
de Lucia Bogataj

H. Yrigoyen 2682 L. 5 - San Justo
Tel. 4441-1264 / 1265

ZDRAVNIKI
Dr. Klavdija V. Bavec - Nevrolog,
Nevropsihiater. Konzultorij v Ramos
Mejiji, Tabladi in Belgrano. Ordinira
ob ponedeljkih in torkih od 13. do
19. ure. Ob sobotah od 9. do 14
ure. Prijave na telefon: 4652-7967.
Nujno pa na 15-6942-7574.

ZOBOZDRAVNIKI
Dr. Damijana Sparhakl - Zobozd-
ravnica - Sploπna odontologija -
Belgrano 123, 6. nadstr. ”4” - Ra-
mos Mejía - Tel.: 4464-0474

ADVOKATI
DOBOV©EK & asociados -
odvetniki. ZapuπËinske zadeve.
Somellera 5507, (1439)
Buenos Aires. Tel/Fax: 4602-7386.
E-mail: jdobovsek@hotmail.com
Dr. Marjana PozniË - Odvetnica -
Uradna prevajalka za slovenski jezik
Lavalle 1290, pis. 402 - Tel.
4382-1148 - 15-4088-5844-
mpoznic@fibertel.com.ar
Dra. Ana C. Farreras de KoËar. -
Sucesiones - Contratos - Familia -
Comercial - Laboral - Civil - Jubila-
ciones - Pensiones. Martes y vier-
nes de 15 a 18 hs. Ricchieri 67 3º
H (1704) Ramos Mejía. Tel.: 4656-
4039 - Cel.: 15-6447-9683
farrerasanac_te@yahoo.com.ar
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VALUTNI TE»AJ
V SLOVENIJI

9. decembra 2009

1 EVRO              239,6 SIT

1 EVRO        1,48 US dolar

1 EVRO      1,57 KAD dolar

1 EVRO       5,71 ARG peso

OBVESTILA

Podjetniki, profesionalci, rojaki
Bliæajo se boæiËni in novoletni prazniki. Gotovo æelite poslati

PRAZNI»NA VO©»ILA
svojim odjemalcem, prijateljem, znancem in rojakom. Oznanilo in Svobod-
na Slovenija Vam nudita to edinstveno priloænost, da na naπih straneh obja-
vite svoje voπËilo in za majhen stroπek pokrijete celotno slovensko skupnost.

Stopite v stik z nami, da Vam zamisel osebno razloæimo.
Po telefonu: (011) 4636-0841 in (011) 4636-2421

Po elektronski poπti: dusno_pastirstvo@ciudad.com.ar ali
esloveniau@sinectis.com.ar

Po poπti ali osebno: Ramón L. Falcón 4158, C1407GSR Buenos Aires.
BoæiË je æe pred vrati. Pohitite!

SLOVENCI IN ©PORT

Otroπka poËitniπka kolonija
Zedinjena Slovenija bo tudi letos organizirala πolsko kolonijo. Potekala bo v

poËitniπkem domu dr. Rudolfa HanæeliËa v cordobskih hribih. Odpotovala bo 1.
januarja zveËer in se vrnila 11. januarja zjutraj. Udeleæijo se je lahko otroci naπih
πolskih teËajev od 8. do 13. leta. Vodila jo bo prof. Andrejka Puntar Gaser.

Celoten stroπek kolonije znaπa 1.600.- pesov na otroka.
Pogoji za vpis: plaËilo polovice zneska in predloæitev vseh potrebnih formular-

jev.
Vpisovanje traja do 10. decembra. PlaËilo ostalega zneska do 29. decembra.
Informativni sestanek bo v petek, 18. decembra ob 20. uri v Slovenski hiπi.
©tevilo razpoloæljivih mest je omejeno, zato svetujemo, da z vpisom pohitite.

Druπtvo Zedinjena Slovenija.

Mladinsko gre
v Ekvador

Slovensko mladinsko gledaliπËe
potuje na 12. mednarodni festival
eksperimentalnega gledaliπËa, ki
poteka v ekvadorski prestolnici Qui-
tu. Na festivalu bodo dvakrat uprizo-
rili predstavo SneguljËica in sedem
palËkov v reæiji Vita Tauferja.

Gostovanje v Quitu je posledica
izjemno uspeπne turneje omenjene
predstave, ki jo je imelo gledaliπËe leta
2007 v Mehiki, kjer so se z njo najprej
predstavili na festivalu Cervantino v
Guanajuatu, potem pa πe v mestih
Leon, Queretaro in Mexico DF.

Festival v Ekvadorju poteka v
mestih Quito in Quayaquil. Poleg
Slovencev in domaËinov na njem
sodelujejo πe gledaliπke skupine iz
Kolumbije, Peruja, Brazilije, ©panije,
Italije, Francije, GrËije in s Kube.

»ETRTEK, 10. decembra:
Z.S.M.Æ. predboæiËni sestanek in praznovanje osebnih

praznikov, s predhodno sejo.
SOBOTA, 12. decembra:
Veselica narodnih plesov, ob 20. uri na Slovenski Pristavi.
NEDELJA, 13. decembra:
41. mladinski dan v San Martinu
»ETRTEK, 17. decembra:
ZSMÆ San Martín vabi na meseËni sestanek, BoæiËnico, ob

16. uri v Domu. Vsi lepo vabljeni!
PETEK, 18. decembra:
Informativni sestanek otroπke kolonije, ob 20. uri v

Slovenski hiπi.
NEDELJA, 20. decembra:
Duhovna obnova za æene in moæe, ob 7.30 uri v cerkvi

Marije Pomagaj.
ZSMÆ Pristava prireja boæiËni koncert po sv. maπi. Sodelu-

je dekliπki pevski zbor ,,Milina”. Vsi lepo vabljeni!
BoæiËno kosilo, ob 13.30 uri v Naπem domu.
BoæiËni koncert Meπanega pevskega zbora San Justo, ob

21. uri v sanhuπki stolnici.
»ETRTEK, 24. decembra:
BoæiËna polnoËnica
NEDELJA, 27. decembra:
Zlata maπa g. Matija Borπtnarja, ob 12. uri v sanhuπki

stolnici.
»ETRTEK, 31. decembra:
Silvestrovanje na Pristavi.

V dobrodelni sklad Zve-
ze slovenskih mater in
æena sta darovala N.N.
300.- dolarjev in N.N. Hur-
lingam 300.- pesov. Bog
plaËaj!

DAROVALI SO

Rojstvo
Rodila se je v Buenos

Airesu Lucia Æuæek. Mami-
ca je Maria Marta Luraschi,
oËka pa Aleksander. SreËni
druæini naπe Ëestitke!

Poroka
V cerkvi Santa Katalina

de Siena se je 21. novem-
bra proËila dr. Aleksandra
Omahna in dr. Santiago
Martín Rossetti Messina.
Za priËe so bili ga. Saπa
Zupan Omahna in inæ.
Matjaæ Omahna ter dr. Sus-
ana Messina Rossetti in dr.
Nicolás Rossetti Messina.
PoroËila sta ju g. dr. Rafael
Braun in g. Franci Cukjati.
SreËnemu paru æelimo obi-
lo boæjega blagoslova!

Smrt
V Ramos Mejiji je umrla

Ivanka KruπiË (82). Naj
poËiva v miru!

OSEBNE
NOVICE

SporoËilo
veleposlaniπtva

Veleposlaniπtvo Repu-
blike Slovenije v Buenos
Airesu sporoËa, da bo kon-
zularna pisarna zaradi
praznikov in dopustov,
zaprta od 20. decembra
2009 do 15. januarja 2010.

V nujnih primerih stran-
ke lahko pokliËejo na tele-
fonsko πtevilko 011 4894
0626 in se dogovorijo za
izreden termin.

PRVE STOPNI»KE VESNI
FABJAN

Slovenska smuËarska te-
kaËica Vesna Fabjan je na
sprintu svetovnega pokala v
Düsseldorfu osvojila tretje
mesto in se prviË v karieri
povzpela na stopniËke.
Zmagala je ©vedinja Hanna
Falk pred Rusinjo Natalijo
Korostelevo. Petra MajdiË
je osvojila 13. mesto, Katja
Viπnar pa 26.

ZMAGA DESKARJA
Marko Grilc, slovenski

deskar na snegu, je zmagal
na tekmi ”Ring of Glory” v
Bergisel-Areni v Inns-

brucku. V akrobatskih sko-
kih je s trikom ”Double
Corked Mute Grab” (281
toËk) pred 11.000 gledalci
ugnal Finca Peetuja Piiroi-
nena (268) in Norveæana
Andreasa Wiiga (251).

UPAJMO, UPAJMO
Ljubljanski æupan Zoran

JankoviÊ in predsednik
Koπarkarske zveze Sloveni-
je Duπan ©eπok sta razkrila,
da bosta premierno tekmo
v novi dvorani v Stoæicah,
ki naj bi bila zgrajena do
30. junija 2010, odigrali
reprezentanci Slovenije in
©panije. Zamisel o odmevni
koπarkarski tekmi in ugled-
nem tekmecu na odprtju
nove πportne dvorane v
Stoæicah se je æupanu Lju-
bljane in predsedniku KZS
porodila πele pred dnevi,
skrivnost pa sta Ëuvala vse
do Ëasnikarske konference.
Skupaj sta slavnostno raz-
krila, da se bo to zgodilo
10. avgusta 2010 in da bo
tekmec slovenske izbrane
vrste nihËe drug kot aktual-
ni svetovni in evropski pr-
vak ter branilec olimpijske-
ga srebra, reprezentanca
©panije.

Pravijo, da skupina
ni preteæka

Slovenska nogometna reprezentanca bo na svetovnem
prvenstvu leta 2010 v Juænoafriπki republiki igrala v skupini
C skupaj z Anglijo, ZDA in Alæirijo. Tako je doloËil æreb
v Cape Townu. Slovenci bodo prvo tekmo igrali 13. junija
v Polokwaneju na stadionu Peter Mokaba.

,,Ne moremo reËi, da je skupina lahka. Gre za moËne
tekmece, predvsem tu mislim na Angleæe in AmeriËane.

Delo bo teæko, toda doslej
so naπi nogometaπi poka-
zali, da so najboljπi, ko je
najteæje. Verjamem, da
lahko gremo v drugi krog,
ne glede na tekmece,” je
po ærebu dejal predsednik
Nogometne zveze Sloveni-
je Ivan SimiË.

Podobnega mnenja je
tudi selektor Matjaæ Kek.
,,Vse tri ekipe so viπje
rangirane od nas. Angleæi

so nesporni favoriti, z njimi imamo nekaj
izkuπenj. Vendar ne bi preveË govoril o tekme-
cih, odloËilno bo, kako se bomo mi pripravili na
vse skupaj. PrepriËan pa sem, da bomo pustili
dober vtis. Sposobni smo igrati v naslednjem
krogu,” meni Kek. Kek bo na jugu Afrike ostal πe
nekaj dni in skuπal dobiti Ëim boljπo reprezen-
tanËno bazo. Diplomatsko so se odzvali tudi v
angleπkem taboru. Kekov ,,stanovski kolega” na
angleπki klopi, prekaljeni italijanski trenerski
maËek Fabio Capello, pravi: ,,Skupina je precej
izenaËena. Igrali smo æe z ZDA in s Slovenijo in
proti obema smo se muËili. Tudi Alæirija bo
nevarna, ne nazadnje je izloËila Egipt.”

Robert Koren, kapetan slovenske vrste pa je
izredno optimistiËen: ,,Zelo sem zadovoljen.
Mislim, da smo lahko vsi zadovoljni. Favorit
skupine je jasno Anglija. A tudi Angleæi so
premagljivi. Vsaka tekma se zaËne z izidom 0:0
in prepriËani bodite, da pred tekmo z Anglijo ne
bomo vrgli puπke v koruzo. Æe na septembrski
prijateljski tekmi smo dokazali, da se lahko
merimo proti angleπkim zvezdnikom, zato smo
samozavestni.” Upajmo!

Selektor Kek
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